
    

 

 

 

   

GEMEENTE HILVERSUM  

POSTBUS 9900  

1201 GM HILVERSUM  

 

BEZOEKADRES:  

RAADHUIS  

DUDOKPARK 1  

TELEFOONNUMMER: 14 035  

WWW.HILVERSUM.NL  

 

Aan de gemeenteraad 

cc. college van B&W 

cc. pers 

 

 

 
DATUM 18 februari 2021 

ZAAKNUMMER  738217 
BEHANDELD DOOR  H. Kukler/E. Bakker 

TELEFOON  06 55069251 
UW KENMERK   

BIJLAGEN  1 
BETREFT  Beantwoording schriftelijke vragen art 41 van Democraten 

Hilversum over de MRA 

 

 

Geachte dames en heren, 

 

 

Op 13 januari 2021 zijn schriftelijke vragen op grond van artikel 41 RvO gesteld door de fractie van 

Democraten Hilversum. 

 

Voordat wij ingaan op de specifieke vragen eerst enkele algemene opmerkingen: 

De uitspraken van de burgemeester van Amsterdam zoals weergegeven in het artikel in het FD van 31 

december 2020 (zie bijlage) zien wij in de context van het traject om met alle gemeenten, provincies, 

deelregio’s en de vervoersregio in de MRA te komen tot vernieuwing van het MRA convenant. Dat proces 

loopt al bijna twee jaar in de MRA. 

 

U bent daar op verschillende momenten in betrokken. Op 11 april 2019 heeft u een discussienota 

ontvangen als start voor de discussie over de toekomst van de MRA. Door de MRA zijn de staten en raden 

nadien betrokken bij het proces om te komen tot een nieuwe governance structuur van de MRA. De raden 

en staten zijn in diverse bijeenkomsten, die de afgelopen jaren zijn georganiseerd, bevraagd op hun 

mening over de toekomst van de MRA. Ter voorbereiding daarop heeft u mee kunnen doen aan een 

enquête.  

 

Bij de behandeling van de begroting 2021 van de Metropool Regio Amsterdam (MRA) in de 

raadscommissie van 21 oktober 2020 heeft u verder kennis kunnen nemen van het voornemen de MRA 

om de governance te verbeteren. Uw raad heeft hierover positief geadviseerd aan het college.  

 

De regie op het proces om tot nieuwe samenwerkingsafspraken te komen is door de Regiegroep van de 

MRA in handen gelegd van de zogenaamde Transitiecommissie. Namens de regio Gooi en Vechtstreek is 

wethouder Kuipers afgevaardigd in deze compacte commissie.  

 

Wij staan met u als raad achter het standpunt dat de governance van de MRA voor verbetering vatbaar is. 

In dat licht zien wij de inzet, verantwoordelijkheid en pro-actieve rol die de burgemeester van Amsterdam 

als voorzitter van de MRA nu neemt als positief. Op weg naar een nieuw convenant waarin de MRA- 

organisatie geprofessionaliseerd wordt en alle deelnemers goed tot hun recht komen, geeft de 



 

 

burgemeester van Amsterdam aan juist goed te willen luisteren naar de diverse regio’s in de MRA. Dit kan 

op onze waardering rekenen. 

 

Wij zien belangstellend uit naar de voorstellen van de Transitiecommissie. Op 12 januari 2021 is door de 

MRA een informerende brief  naar alle raden gestuurd over het verdere proces. Deze brief heeft u 

ontvangen via de dagmail van de Griffie van 21 januari 2021.  

 

In deze brief kunt u lezen dat begin maart 2021 de voorstellen ter consultatie worden verzonden aan alle 

raden en staten in de MRA om actief te worden betrokken bij het proces. 

 

Tenslotte merken wij op dat wij als college graag uitdragen dat we met reden lid zijn van de MRA. De 

MRA is voor Hilversum en de regio en haar inwoners van belang. Bijvoorbeeld voor het 

voorzieningenniveau, de werkgelegenheid en de algehele vitaliteit van Hilversum en de regio. Vanuit dit 

brede belang is het goed dat de discussie wordt gevoerd over de governance structuur van de MRA.   

 

Hieronder treft u de vragen aan voorzien van een antwoord. 

 

Vraag 1. Was het college op de hoogte van de door mevrouw Halsema verwoorde wens om de MRA een 

machtiger bestuurlijke status te geven? 

 

Antwoord op vraag 1 

Wij hebben van de uitlatingen van burgemeester Halsema van Amsterdam kennis genomen in 

bovengenoemde perspublicatie. Naar ons idee is de kern van haar betoog dat zij een oproep doet voor een 

betere samenwerking en een goede agenda voor die samenwerking. Voorstellen worden hiertoe voorbereid 

door de hierboven genoemde Transitiecommissie. 

 

Vraag 2. Mevrouw Halsema stelt 'dat mensen wel bevoegdheden willen inruilen'. Heeft zij vanuit haar 

contact met leden van het Hilversumse college reden om tot die aanname te komen?  

 

Antwoord op vraag 2 

Nee, dat is niet het geval. 

 

Vraag 3. Een bestuurlijke verzwaring of verzelfstandiging van de MRA zal gepaard gaan met een 

vermindering, of zelfs het verdwijnen, van de eigen bestuurlijke zeggenschap van de gemeente(n). Bent u 

bereid die zomaar op te geven?  

 

Antwoord op vraag  3 

Daarvan is voor zover wij weten geen sprake, wij wachten de voorstellen van de transitiecommissie van 

de MRA voorlopig af, maar zijn op voorhand geen voorstander van het opgeven van bestuurlijke 

zeggenschap van de gemeente. 

 

Vraag 4. Bent u met ons van mening dat dit streven van de MRA een betreurenswaardige gang van zaken 

is? En beseft u hoe dit het vertrouwen in het gemeentebestuur kan schaden?  

 

Antwoord op vraag 4:  

Ook hiervan is wat ons betreft geen sprake. Het is naar de mening van het college een goede zaak dat in 

MRA-verband wordt nagedacht over hoe de belangen van de deelnemende gemeenten het beste worden 

vertegenwoordigd. Daar hoort naar onze mening een open gesprek bij, waarbij alle mogelijkheden op tafel 

worden gelegd. Besluitvorming vindt uiteindelijk plaats in colleges en gemeenteraden aan de hand van 

nieuwe samenwerkingsafspraken. Voorstellen daartoe worden voorbereid door de Transitiecommissie 

MRA.  

 

Vraag 5. Hoe denkt u aan de Hilversumse samenleving uit te leggen dat hun idealen over de toekomst van 

Hilversum er niet meer toe doen zodra wordt ingestemd met de bestuurlijke ambities van de MRA?  

Vraag 6. Is het college bereid om het lidmaatschap van het samenwerkingsverband MRA te heroverwegen 

nu blijkt dat dit op termijn de belangen van Hilversum meer kan schaden dan bevorderen?  



 

 

Vraag 7. Zo niet, Is het college voorstander van een bestuurlijke herindeling of herziening van de 

Grondwet die aan de MRA democratische besluitvorming zou toekennen?  

 

Antwoord op vraag 5,6 en 7 

Uw vraag doet het voorkomen alsof in de toekomst de MRA beslist over Hilversum. Daarvan is wat ons 

betreft geen sprake. De MRA is nu en in de toekomst een samenwerkingsverband van 32 gemeenten en 2 

provincies. Ook in de toekomst geven, naast de gemaakte samenwerkingsafspraken, de gemeentewet en de 

provinciewet invulling aan de bevoegdhedenverdeling. Daarin worden net als nu de bevoegdheden van de 

raad en college geborgd. Zoals wij al aangaven in de inleiding zien wij de uitkomst van het proces om te 

komen tot een betere governance structuur van de MRA positief tegemoet. U bent dit jaar aan zet, 

wanneer uw raad een besluit neemt over nieuwe samenwerkingsafspraken binnen de MRA 

 

Vraag 8. Wat is het standpunt van de provincie Noord-Holland?  

 

Antwoord op vraag 8 

Voor zover wij kunnen overzien hebben gedeputeerde staten noch provinciale staten een standpunt 

ingenomen. 

 

Vraag 9. Wat is het standpunt van regiogemeenten Gooi en Vechtstreek over deze kwestie?  

 

Antwoord op vraag 9 

De colleges en gemeenteraden van de gemeenten in Gooi en Vechtstreek hebben, voor zover wij kunnen 

overzien, nog geen standpunt ingenomen.  

 

Vraag 10. Mevrouw Halsema is gecharmeerd van het advies van Ben Verwaayen, die vanuit zijn 

woonplaats Londen voorstelt om de MRA als een soort bedrijf te gaan runnen met een directie. Deelt het 

college dit enthousiasme van mevrouw Halsema?  

 

Antwoord op vraag 10 

Wij denken en praten graag mee over initiatieven die de positie van de gemeente Hilversum als onderdeel 

van de MRA en de MRA als bestuurlijke netwerkorganisatie kunnen versterken. Er zijn vele manieren 

waarop dat mogelijk is. Een structuur waarbij de gemeente Hilversum bevoegdheden overdraagt, is voor 

het college niet aan de orde.  

 

Vraag 11. Waar het college de MRA-samenwerking roemt, kwalificeert mevrouw Halsema de MRA als 

een “bestuurlijke moloch is, vol geïnstitutionaliseerd wantrouwen en met weinig daadkracht” Hoe is zo'n 

groot verschil van inzicht mogelijk?  

 

Antwoord op vraag 11 

Wat voor de ene gemeente werkt hoeft niet noodzakelijkerwijs voor een andere gemeente te werken. Wij 

maken ons er sterk voor dat nieuwe samenwerkingsafspraken voor alle deelnemende partijen werken en 

meerwaarde hebben.  

 

Wij vertrouwen erop u voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


